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PROTOKÓŁ NR XI/2015 

z  Sesji Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska 
z dnia 29 września 2015 roku 

 

 

 

 
Miejsce obrad : Urząd Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów i osób uczestniczących w sesji stanowi załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda  o godz. 13.00 otworzył sesję 
i po powitaniu radnych  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności obrad przystąpiono do przyjęcia 
protokołu z poprzedniej sesji rady gminy, która odbyła się  21 sierpnia 2015 roku. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu. 
 
Radny Adam Wrześniewski wniósł uwagę dotyczącą wniosku który złożył na sesji, a 
mianowicie chodzi o doprecyzowanie zapisu dotyczącego remontu drogi do Laski. 
Radny złożył wniosek o remont drogi prowadzącej od drogi nr 6 do miejscowości 
Laska, a nie jak zapisano w protokole drogi Darżewo –Laska.   
Protokół z wniesioną poprawką został przyjęty przez radnych jednogłośnie. 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił porządek  XI 
Sesji Rady Gminy : 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/340/2010 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 19 marca 2010 roku w sprawie emisji obligacji 
komunalnych.  
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2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa 
Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Nowa 
Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 2015-2023.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości gruntowych, stanowiących działki nr: 863/2 o powierzchni 
0,0051 ha, 863/3 o powierzchni 0,0577 ha, położonych w obrębie 
ewidencyjnym Nowa Wieś Lęborska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na część nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 
Nowa Wieś Lęborska. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na część nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 
Nowa Wieś Lęborska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego Nr 7 mieszczącego 
się w budynku mieszkalnym Nr 2 w miejscowości Małoszyce, obręb 
ewidencyjny Małoszyce na rzecz najemcy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uznania terenu na obszarze Gminy Nowa Wieś 
Lęborska, w miejscowości Mosty za park gminny. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w 
Lęborku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udział Gminy Nowa Wieś 
Lęborska jako Partnera w projekcie partnerskim pn.: „Aktywizacja 
społeczno-zawodowa mieszkańców powiatu lęborskiego”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru w miejscowościach Łebień, 
Tawęcino, Karlikowo Lęborskie, Rekowo Lęborskie w gminie Nowa Wieś 
Lęborska. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto 
Lębork  na realizację zadania "Zwiększenie bezpieczeństwa i dostępności 
dojazdu do DW214 z obszarów przeznaczonych pod budownictwo 
mieszkaniowe miasta oraz gminy sąsiedniej poprzez budowę ul. Buczka w 
Lęborku". 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lęborskiemu na realizację zadania "Przebudowa nawierzchni jezdni 
bitumicznej drogi powiatowej nr 1183G". 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia pomiędzy Gminą Nowa 
Wieś Lęborska a Gminą Lębork w sprawie określenia wzajemnych 
zobowiązań w zakresie zaprojektowania, budowy i zarządzania drogą 
stanowiącą połączenie ulic Majkowskiego i Kartuskiej w Lęborku. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 
16.Wolne wnioski i informacje. 
17.Zakończenie obrad.  
 

Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o wycofanie z porządku obrad punktu 13 
tj. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu 
na realizację zadania "Przebudowa nawierzchni jezdni bitumicznej drogi powiatowej nr 
1183G". 
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Rada jednogłośnie przyjęła proponowaną zmianę porządku obrad.  
Ponieważ nie było innych propozycji zmiany porządku obrad, Przewodniczący Rady 
Gminy odczytał porządek obrad z proponowaną zmianą :  
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/340/2010 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 19 marca 2010 roku w sprawie emisji obligacji 
komunalnych.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa 
Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Nowa 
Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 2015-2023.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości gruntowych, stanowiących działki nr: 863/2 o powierzchni 
0,0051 ha, 863/3 o powierzchni 0,0577 ha, położonych w obrębie 
ewidencyjnym Nowa Wieś Lęborska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na część nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 
Nowa Wieś Lęborska. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na część nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 
Nowa Wieś Lęborska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego Nr 7 mieszczącego 
się w budynku mieszkalnym Nr 2 w miejscowości Małoszyce, obręb 
ewidencyjny Małoszyce na rzecz najemcy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uznania terenu na obszarze Gminy Nowa Wieś 
Lęborska, w miejscowości Mosty za park gminny. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w 
Lęborku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udział Gminy Nowa Wieś 
Lęborska jako Partnera w projekcie partnerskim pn.: „Aktywizacja 
społeczno-zawodowa mieszkańców powiatu lęborskiego”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru w miejscowościach Łebień, 
Tawęcino, Karlikowo Lęborskie, Rekowo Lęborskie w gminie Nowa Wieś 
Lęborska. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto 
Lębork  na realizację zadania "Zwiększenie bezpieczeństwa i dostępności 
dojazdu do DW214 z obszarów przeznaczonych pod budownictwo 
mieszkaniowe miasta oraz gminy sąsiedniej poprzez budowę ul. Buczka w 
Lęborku". 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia pomiędzy Gminą Nowa 
Wieś Lęborska a Gminą Lębork w sprawie określenia wzajemnych 
zobowiązań w zakresie zaprojektowania, budowy i zarządzania drogą 
stanowiącą połączenie ulic Majkowskiego i Kartuskiej w Lęborku. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15.Wolne wnioski i informacje. 
17.Zakończenie obrad.  
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Porządek obrad z proponowaną zmianą Przewodniczący Rady Gminy poddał 
głosowaniu.  
Rada Gminy porządek obrad przyjęła jednogłośnie, po czym przystąpiono do jego 
realizacji. 
 
Ad. 1 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Nr XLII/340/2010 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 
19 marca 2010 roku w sprawie emisji obligacji komunalnych.  
 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 
Skarbnik Gminy dla przypomnienia poinformowała, że przedmiotem uchwały jest  
przesunięcie wykupu obligacji seria E o wartości 1.000.000 zł. z roku 2016 do roku 
2019.  
 
Radna Renata Palczewska zapytała, jakie będą konsekwencje tego przesunięcia.  
 
Skarbnik wyjaśniła, że zostanie naliczona prowizja w wysokości 5.000 zł oraz odsetki.   
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika Gminy 
i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu), 
w obecności 15 radnych, przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła 
Uchwałę nr XI/76/15 w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/340/2010 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 19 marca 2010 roku w sprawie emisji obligacji 
komunalnych – która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 
grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 
2015.  
 

Skarbnik Gminy poinformowała, że proponowane zmiany zostały szczegółowo 
omówione na wspólnym posiedzeniu komisji rady.  
Dla przypomnienia poinformowała, że dochody zwiększają się o kwotę 221.222,00 zł i 
o taką samą kwotę zwiększają się wydatki. Wynik budżetu nie ulega zmianie. 
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika Gminy 
i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 6 do niniejszego protokołu), 
w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę nr XI/77/15 w sprawie 
zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 
2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015 
– która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 3 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 



5 

 

grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa 
Wieś Lęborska na lata 2015-2023.  
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiany w powyższej uchwale są ściśle powiązane 
z wcześniej podjętymi uchwałami, czyli z uchwałą w sprawie przesunięcia wykupu 
obligacji i dostosowaniem danych z roku 2015 do zmian budżetu wprowadzonych od 
26 marca br. do dnia dzisiejszego.  
 

Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika Gminy 
i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 8 do niniejszego protokołu), 
w obecności 15 radnych, przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła 
Uchwałę nr XI/78/15 w sprawie zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Nowa 
Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 2015-2023 – która 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 4 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowych, 
stanowiących działki nr: 863/2 o powierzchni 0,0051 ha, 863/3 o powierzchni 0,0577 
ha, położonych w obrębie ewidencyjnym Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że działki będące przedmiotem nieodpłatnego przejęcia na rzecz gminy 
są niezbędne w celu zapewnienia ciągu komunikacyjnego dla mieszkańców gminy. 
Jest to droga biegnąca wokół kościoła w Nowej Wsi Lęborskiej.   
 

Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik nr 
10 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła 
Uchwałę nr XI/79/15 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości gruntowych, stanowiących działki nr: 863/2 o powierzchni 0,0051 
ha, 863/3 o powierzchni 0,0577 ha, położonych w obrębie ewidencyjnym Nowa 
Wieś Lęborska  – która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część 
nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że dotychczasowy dzierżawca części nieruchomości oznaczonej 
numerem 79/4 o pow. 0,0952 ha, położonej w Łebieniu wystąpił z wnioskiem o 
przedłużenie umowy dzierżawy.  
Działka objęta niniejszą uchwałą będzie stanowiła podstawę do dalszych procedur, 
które są wymagane przy dzierżawie nieruchomości stanowiących gminny zasób tj. 
ogłoszenie wykazu do publicznej wiadomości, a następnie zawarcie umowy dzierżawy.  
 

Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik nr 
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12 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła 
Uchwałę nr XI/80/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na część nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 
Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część 
nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że dotychczasowy dzierżawca części nieruchomości oznaczonej 
numerem 475/161 o pow. 539 m², położonej w Nowej Wsi Lęborskiej wystąpił z 
wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy. Jest to działka na której znajdują się 
ogródki warzywne.  
Działka objęta niniejszą uchwałą będzie stanowiła podstawę do dalszych procedur, 
które są wymagane przy dzierżawie nieruchomości stanowiących gminny zasób tj. 
ogłoszenie wykazu do publicznej wiadomości, a następnie zawarcie umowy dzierżawy.  
 

Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik nr 
14 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła 
Uchwałę nr XI/81/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na część nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 
Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zbycia lokalu mieszkalnego Nr 7 mieszczącego się w budynku mieszkalnym 
Nr 2 w miejscowości Małoszyce, obręb ewidencyjny Małoszyce na rzecz najemcy. 
 
Wójt wyjaśnił, że z wnioskiem o nabycie lokalu mieszkalnego nr 7 mieszczącego się w 
budynku gminnym nr 2 w miejscowości Małoszyce wystąpił dotychczasowy najemca. 
Mieszkanie przeznaczone do sprzedaży znajduje się w starym budynku, który gmina 
przejęła od Starostwa Powiatowego.   
Rada Gminy na wspólnym posiedzeniu komisji wyraziła zgodę na udzielenie przy 
sprzedaży tego lokalu bonifikaty w wysokości 90% od ceny ustalonej przez 
rzeczoznawcę majątkowego, przy zapłacie dokonanej jednorazowo.  
 
Radna Renata Palczewska zapytała, czy w związku z udzieleniem bonifikaty przy 
sprzedaży mieszkania,  w umowie notarialnej jest zawarte obwarowanie dotyczące 
karencji sprzedaży lokalu.  
 
Wójt odpowiedział, że zgodnie z ustawa o gospodarce nieruchomościami kwota 
bonifikaty podlega zwrotowi w przypadku,  gdy nabywca nieruchomości przez upływem 
5 lat zbył je na inny cel niż cele uzasadniające udzielenie bonifikaty. Taki zapis jest 
zawarty w akcie notarialnym.  
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Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik nr 
16 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła 
Uchwałę nr XI/82/15 w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego Nr 7 mieszczącego 
się w budynku mieszkalnym Nr 2 w miejscowości Małoszyce, obręb ewidencyjny 
Małoszyce na rzecz najemcy – która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie uznania terenu na obszarze Gminy Nowa Wieś Lęborska, w miejscowości 
Mosty za park gminny. 
 
Wójt wyjaśnił, że teren działki nr 25/19 o pow. 0,2527 ha położonej w Mostach jest 
pokryty drzewostanem. Na działce sąsiedniej znajduje się teren rekreacyjno-sportowy 
(boisko i plac zabaw dla dzieci). Celem uznania  terenu działki nr 25/19 za park gminny 
jest stworzenie dla mieszkańców miejscowości Mosty warunków rekreacji i 
wypoczynku z zachowaniem walorów przyrody.  
Aby powstał tam park gminny muszą być spełnione trzy warunki : 
- musi występować teren pokryty drzewostanem, 
- teren zadrzewiony nie może być objęty ochroną na podstawie ustawy o ochronie 
zabytków i opiece nad zabytkami, 
- teren zadrzewiony musi być położony poza obszarami o zwartej zabudowie.  
Wszystkie warunki formalno-prawne, aby powstał na tym terenie park gminny są 
spełnione.  
 
Radny Tomasz Rozenkranc zapytał, czy zagospodarowanie tego terenu wiąże się z 
poniesieniem kosztów przez gminę.  
 
Radna Ludwika Darznik poinformowała, że teren zostanie zagospodarowany ze 
środków funduszu sołeckiego. Również pomoc w zagospodarowaniu terenu 
zadeklarowali mieszkańcy Mostów.  
 
Radna Renata Palczewska stwierdziła, że jest to bardzo ładna, atrakcyjna działka i 
przeznaczenie jej na park, jest to zbytek, który będzie stanowił kolejny nakład dla 
budżetu. Chciała zaproponować, aby najpierw wycenić wartość tej działki. Czy stać 
gminę, aby ponosić koszty, może lepiej sprzedać tę działkę.  
Boisko jako centrum rekreacji i wypoczynku dla mieszkańców jest już dużym nakładem 
dla gminy,  po co kolejne nakłady.  
W związku z powyższym radna wnioskuje o wycenę tej działki,  a następnie podjęcie 
decyzji co do przeznaczenia tego terenu.  
 
Przewodniczący rady – Zdzisław Korda wnioskuje, aby podjąć dzisiaj uchwałę i uznać 
ten teren za park.  
 
Radna Urszula Sech zapytała jaka jest gwarancja, że wszystkie wydatki związane z 
zagospodarowaniem terenu  będą ponoszone tylko z funduszu sołeckiego.   
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Podkreśliła, że w ostatnim czasie w Mostach zostały zrobione duże inwestycje i 
chciałaby przypilnować swojego „podwórka”. Nie chciałaby, aby zabrakło pieniędzy na 
inwestycje zaplanowane w innych miejscowościach. 
 
Wójt powiedział, że decyzję w powyższej sprawie podejmie Rada Gminy, jednakże 
Wójt byłby przeciwny, aby taki teren sprzedać,  gdyby znajdował się w miejscowości 
w której mieszka.  
 
Radna Renata Palczewska w związku z powrotem na zebraniu wiejskim w Mostach 
tematu cmentarza uważa, że może należałoby zastanowić się na utworzeniem na 
działce tej cmentarza parafialnego. Cmentarz tworzy się na takich samych zasadach 
co park.  
 
Kierownik ref. rolnictwa, ochrony środowiska i gospodarki przestrzennej – Zdzisław 
Chojnacki w odniesieniu do wypowiedzi radnej Renaty Palczewskiej w kwestii 
ewentualnej sprzedaży działki wyjaśnił, że w związku z tym, iż w ewidencji gruntów 
działka ta stanowi użytek leśny, nie można na tym użytku poczynić jakiejkolwiek 
inwestycji. Gdyby gmina chciała sprzedać ten teren,  to tylko jako las.  
 
Radna Renata Palczewska poinformowała, że art. 83 ustawy o ochronie przyrody 
zezwala na usunięcie drzew lub krzewów z terenów danych nieruchomości.  
 
Wójt wyjaśnił, że przytoczony artykuł nie ma zastosowania do obszarów leśnych, gdzie 
władnym do podejmowania decyzji o wycince jest Nadleśnictwo.  
 
Radna wystąpiła z wnioskiem o wstrzymania uchwały i nie głosowanie nad nią na 
dzisiejszej sesji, a następnie zlecenie wyceny tej działki.  
 
Wniosek radnej Renaty Palczewskiej przewodniczący rady poddał głosowaniu. 
Głosowało 15 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 5 radnych i przeciwko 
głosowało 10 radnych. W związku z powyższym wniosek został odrzucony.  
 
Radna Renata Palczewska powiedziała, że jeżeli teren ten zostanie uznany jako park, 
to jej zdaniem posypie się lawina wniosków mieszkańców z różnych miejscowości, 
gdzie są również takie tereny, począwszy od miejscowości Nowa Wieś Lęborska, 
gdzie powstał piękny skwer przy rzece z przeróżną roślinnością. Radna chciałaby,  aby 
takie miejsca były wszędzie chronione.  
W związku z powyższym wnioskuje o inwentaryzację terenów zielonych na terenie 
gminy i ewentualne wyznaczenie miejsc,  które można uznać za park.  
  
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik nr 
18 do niniejszego protokołu), w obecności 14 radnych, przy 9 głosach „za”, 4 głosach 
„przeciwko” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła Uchwałę nr XI/83/15 w sprawie 
uznania terenu na obszarze Gminy Nowa Wieś Lęborska, w miejscowości Mosty 
za park gminny – która stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 9 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Lęborku. 
 
Sekretarz Gminy – Wioletta Piechowska –Labuda wyjaśniła, że zgodnie z ustawą – 
Prawo o ustroju sądów powszechnych rada gminy na kadencję 2016-2019 dokonuje 
wyboru ławnika.  
Wiceprezes Sądu Okręgowego w Słupsku pismem z dnia 28 maja 2015 r.  
poinformował, że z Gminy Nowa Wieś Lęborska wybrany winien być 1 ławnik do 
orzekania w Sądzie Rejonowym w Lęborku.  
W wyznaczonym terminie zgłaszania kandydatów na ławnika tj. do 30 czerwca br. 
wpłynęło jedno zgłoszenie.  
 
Następnie Sekretarz Gminy – członek zespołu powołanego przez radę ds. 
zaopiniowania kandydatów na ławników przedstawiła opinię o zgłoszonym kandydacie 
na ławnika do orzekania w Sądzie Rejonowym w Lęborku. Opinia ta stanowi załącznik 
nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, iż zgodnie z ustawą wybory ławników 
przeprowadza się w głosowaniu tajnym. W związku z powyższym,  należy powołać 
Komisję Skrutacyjną. 
Rada Gminy jednogłośnie do Komisji Skrutacyjnej powołała następujące osoby : 

1. Katarzynę Frankowską-Kręcisz 
2. Urszulę Sech 
3. Romana Downar-Zapolskiego 

Komisja udała się do sąsiedniego pomieszczenia w celu ukonstytuowania się.  
 
O godz. 14.05 przewodniczący rady ogłosił przerwę w obradach.  
 
Po wznowieniu obrad o godz. 14.20 przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Katarzyna 
Frankowska – Kręcisz odczytała regulamin głosowania w wyborach ławników do 
sądów powszechnych na kadencję 2016-2019. Regulamin ten stanowi załącznik nr 21 
do niniejszego protokołu. 
 
Następnie Komisja Skrutacyjna rozdała kartki do głosowania w sprawie wyboru 
ławnika do Sądu Rejonowego w Lęborku na kadencje 2016-2019. Głosowanie 
przeprowadzono zgodnie z regulaminem głosowania.    
Po przeliczeniu głosów przewodnicząca komisji -  Katarzyna Frankowska-Kręcisz 
odczytała protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników do sądów 
powszechnych na kadencję 2016 – 2019. 
W wyniku głosowania tajnego na ławnika do Sądu Rejonowego w Lęborku została 
wybrana : 
 
Małgorzata Mariola Gidlewska 

 
W związku z powyższym rada gminy w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za”,  
podjęła Uchwałę nr XI/84/15 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w 
Lęborku– która stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. Protokół Komisji 
Skrutacyjnej stanowi załącznik do powyższej uchwały. 
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Ad. 10 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na udział Gminy Nowa Wieś Lęborska jako Partnera w 
projekcie partnerskim pn.: „Aktywizacja społeczno-zawodowa mieszkańców powiatu 
lęborskiego”. 
 
Sekretarz Gminy – Wioletta Piechowska-Labuda poinformowała, że w dniu 29 czerwca 
2015 roku zostało podpisane Zintegrowane Porozumienie Terytorialne dla Miejskiego 
Obszaru Funkcjonalnego Lęborka. Wśród wynegocjowanych przez Wspólną 
Reprezentację MOF Lęborka przedsięwzięć znajduje się m.in. przedsięwzięcie : 
„Aktywizacja społeczno-zawodowa mieszkańców powiatu lęborskiego”.  
Partnerami tego projektu są: Gmina Cewice, Gmina Nowa Wieś Lęborska, Miasto 
Lębork, Miasto Łeba, Gmina Wicko i organizacje pozarządowe.  
Partnerem wiodącym jest Powiat Lęborski. W imieniu Gminy Nowa Wieś Lęborska 
realizatorem projektu będzie Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej.  
Celem przedsięwzięcia jest zwiększenie szans na zatrudnienie osób dotkniętych i 
zagrożonych ubóstwem i wykluczeniem społecznym na terenie powiatu lęborskiego.  
Do projektu w drodze rekrutacji zostanie wyłonionych 12 osób z terenu gminy.  
Wkład własny Partnerów wynosi 15% wartości projektu. Została już podpisana umowa 
partnerstwie. Gmina otrzyma 118.132 zł dofinansowania.  
Projekt będzie realizowany w okresie od kwietnia 2016 r. do października 2018 roku.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Sekretarza Gminy 
i pozytywną opinią komisji oświaty, kultury, sportu, turystyki i polityki społecznej 
(załącznik nr 23 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach 
„za” podjęła Uchwałę nr XI/85/15 w sprawie wyrażenia zgody na udział Gminy 
Nowa Wieś Lęborska jako Partnera w projekcie partnerskim pn.: „Aktywizacja 
społeczno-zawodowa mieszkańców powiatu lęborskiego” – która stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 
w miejscowościach Łebień, Tawęcino, Karlikowo Lęborskie, Rekowo Lęborskie w 
gminie Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wyjaśnień w tej sprawie udzielił kierownik referatu rolnictwa, ochrony środowiska i 
gospodarki przestrzennej – Zdzisław Chojnacki. Poinformował, że temat był 
wielokrotnie omawiany. Procedura przyjęcia planu trwa już kilka lat. W poprzedniej 
kadencji została przyjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla lokalizacji siłowni 
wiatrowych . Temat był również omówiony na ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji 
rady gminy.  
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Plan obejmuje obszar położony w części obrębu geodezyjnego Łebień, Tawęcino, 
Karlikowo Lęborskie, Rekowo Lęborskie o powierzchni 835 ha. Na wskazanym terenie 
miałoby powstać 10 siłowni wiatrowych o mocy od 2,0 MW do 5,0 MW każda. 
Maksymalna wysokość siłowni to 210 m.  
 
Radny Downar-Zapolski zwrócił się z zapytaniem do przedstawicieli miejscowości w 
których mają powstać siłownie wiatrowe, czy mieszkańcy miejscowości objętych 
planem zapoznali się z dokumentacją i czy są świadomi pozytywnych i negatywnych 
aspektów przyjęcia planu.  
 
Odpowiedzi na pytanie udzieliła radna z terenu objętego planem – Henryka 
Gabryelska. Powiedziała, że rozmawiała na temat siłowni wiatrowych  z 
mieszkańcami, poprosiła również Sołtysa Sołectwa Tawęcino, aby zorganizował w tej 
sprawie zebranie wiejskie. Mieszkańcy obecni na zebraniu w większości opowiedzieli 
się za powstaniem siłowniami wiatrowych na tym terenie.  
 
Radna Renata Palczewska zapytała, czy również w innych miejscowościach objętych 
planem odbyły się takie spotkania.   
 
Radna Henryka Gabryelska konsultowała się w tej sprawie z sołtysem Sołectwa 
Karlikowo Lęborskie. Uzyskała informację, że mieszkańcy  już wcześniej wypowiedzieli 
się w tej sprawie.   
 

Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Pana Zdzisława 
Chojnackiego i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 25 do 
niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 14 głosach „za” i 1 głosie 
„wstrzymującym” podjęła Uchwałę nr XI/86/15 w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego obszaru w miejscowościach Łebień, 
Tawęcino, Karlikowo Lęborskie, Rekowo Lęborskie w gminie Nowa Wieś 
Lęborska – która stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto Lębork  na realizację zadania 
"Zwiększenie bezpieczeństwa i dostępności dojazdu do DW214 z obszarów 
przeznaczonych pod budownictwo mieszkaniowe miasta oraz gminy sąsiedniej 
poprzez budowę ul. Buczka w Lęborku". 
 
Wójt wyjaśnił, że Burmistrz Miasta Lębork wystąpił z wnioskiem o dofinansowania 
zadania „Zwiększenie bezpieczeństwa i dostępności dojazdu do DW214 z obszarów 
przeznaczonych pod budownictwo mieszkaniowe miasta oraz gminy sąsiedniej 
poprzez budowę ul. Buczka w Lęborku” w ramach Programu rozwoju gminnej i 
powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2020 w wysokości 200.000 zł.  
Powyższa kwota zostanie ujęta w planie wydatków Gminy Nowa Wieś Lęborska na 
2016 rok, pod warunkiem uzyskania dofinansowania z budżetu państwa.  
Szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej i zasady rozliczenia środków 
określone zostaną w umowie partnerskiej zawartej pomiędzy Gminą Nowa Wieś 
Lęborska a Gminą Miasto Lębork. 
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Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju, w obecności 15 radnych, przy 14 głosach 
„za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła Uchwałę nr XI/87/15 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Miasto Lębork  na realizację zadania "Zwiększenie 
bezpieczeństwa i dostępności dojazdu do DW214 z obszarów przeznaczonych 
pod budownictwo mieszkaniowe miasta oraz gminy sąsiedniej poprzez budowę 
ul. Buczka w Lęborku" – która stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zawarcia Porozumienia pomiędzy Gminą Nowa Wieś Lęborska a Gminą 
Lębork w sprawie określenia wzajemnych zobowiązań w zakresie zaprojektowania, 
budowy i zarządzania drogą stanowiącą połączenie ulic Majkowskiego i Kartuskiej w 
Lęborku. 
 
Wójt wyjaśnił, że Burmistrz Miasta Lęborka wystąpił do gminy o podjęcie działań 
zmierzających do połączenia DK6 poprzez ulicę Majkowskiego i Kartuską z ulicą 
Kaszubską w Lęborku,  poprzez działki leżące w granicach terytorialnych Gminy Nowa 
Wieś Lęborska.  
Połączenie ulicy Majkowskiego, Kartuskiej z ulicą Kaszubską będzie alternatywnym 
obejściem odcinka ulicy Kaszubskiej. Nowy odcinek o długości około 500 m 
poprowadzony będzie śladem istniejącej drogi leśnej z płyt betonowych. Część tego 
odcinka około 280 m leży w gminie Nowa Wieś Lęborska, w związku z czym konieczne 
jest wspólne realizowanie przedsięwzięcia.  
Wszelkie koszty związane z realizacją tego zadania poniesie Miasto Lębork. 
 

Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju, w obecności 15 radnych, przy 15 głosach 
„za” podjęła Uchwałę nr XI/88/15 w sprawie zawarcia Porozumienia pomiędzy 
Gminą Nowa Wieś Lęborska a Gminą Lębork w sprawie określenia wzajemnych 
zobowiązań w zakresie zaprojektowania, budowy i zarządzania drogą 
stanowiącą połączenie ulic Majkowskiego i Kartuskiej w Lęborku – która stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
 
Po podjęciu uchwały przystąpiono do realizacji następnych punktów porządku 
obrad: interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i informacje.  
 
Jako pierwszy głos zabrał wiceprzewodniczący rady Andrzej Lubiński. Podkreślił, że 
współpracuje mu się bardzo dobrze z radnymi. Uważa, że rada jest bardzo dobra, radni 
mają swoje zdanie, czeka jeszcze radę wielu trudnych decyzji. Są konflikty społeczne, 
są różne reakcje ludzkie, a mówi to wszystko po to, żeby przestrzec radnych, ponieważ 
jest szantażowany i zastraszany. Radny nie spodziewał się tego, bo zawsze ma swoje 
zdanie i będzie to zdanie podtrzymywał. Mówi to dzisiaj, z tego miejsca,  bo wie na 90 
procent, że jest to osoba silnie związana z naszą gminą. Boli radnego to, że na 
podstawie nieprawdziwych poszlak próbuje się go uwikłać w różnego rodzaju złe 
rzeczy.  
Mówi to dlatego, bo ma nadzieję, że dotrze do tej osoby jasny sygnał, iż radny nie 
podda się, nie da się zastraszyć. Złożył zawiadomienie na policję i ma nadzieję, że 
nasze organy sprawdzą się i znajdą tę osobę.  
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Przewodniczący rady w odniesieniu do wypowiedzi radnego Andrzeja Lubińskiego 
powiedział, że radni są całym sercem i myślami po stronie radnego. Solidaryzują się z 
nim. Zdaniem przewodniczącego każdy ma prawo do swoich poglądów, ma prawo jej 
artykułować i robić to w sposób właściwy, w ramach systemu demokratycznego 
funkcjonowania naszego państwa.  
 
Następnie głos zabrała radna Katarzyna Frankowska-Kręcisz. Poinformowała, że była 
na zebraniu wiejskim w Czarnówku i mieszkańcy przeznaczyli część środków z 
funduszu sołeckiego na wykonanie projektu technicznego budowy świetlicy w tej 
miejscowości. W związku z powyższym radna zapytała, jakie są realne szanse, że w 
Czarnówku powstanie świetlica wiejska.    
Radna Renata Palczewska chciała poprzeć ten wniosek,  ponieważ o Czarnówku 
coraz częściej słyszy się w mediach. W okresie letnim prowadzone są tam wykopaliska 
archeologiczne, odnajdywane są różne ciekawe przedmioty, które można obejrzeć w 
Muzeum w Lęborku. Jest to miejsce historyczne i należy pokazać tę miejscowość z tej 
lepszej strony, a osoby które pracują przy wykopaliskach na pewno będą z tej świetlicy 
korzystały.  
 
W sprawie budowy świetlicy w Czarnówku Wójt wyjaśnił, że najpierw musi być 
wykonany projekt, a następnie będzie można podjąć dalsze działania.  
 
Sołtys Andrzej Fierka podziękował radnym za poparcie w sprawie budowy świetlicy.  
Powrócił do tematu chodnika do Czarnówka. Zwrócił się do Wójta z prośbą o 
interwencję w sprawie wymiany popękanych płytek w chodniku.  
Sołtys w odniesieniu do wypowiedzi radnego Andrzeja Lubińskiego dotyczącej 
zastraszania radnego powiedział, że również dzisiejszej nocy doznał przykrego 
zdarzenia, otóż około godziny 2.30 obrzucono dom sołtysa petardami, do których były 
doczepione śruby. Nie wie dlaczego tak się stało, może jest dla kogoś niewygodny. 
Incydent zgłosił na policję. 
 
Wójt będzie w tej sprawie interweniował, zwróci się do Komendanta Policji w Lęborku 
o wyjaśnienie tej sprawy.   
 
Radny Marian Syldatk w odniesieniu do wypowiedzi Wójt powiedział, że policja nie 
będzie w stanie nic w tej sprawie zrobić. Radny miał już nie jeden przykład, że działania 
policji nie są skuteczne.  
 
Radna Henryka Gabryelska podziękowała w imieniu swoim i mieszkańców za 
wykonanie drogi w Rekowie Lęborskim. Tym razem nie atakuje, a dziękuje i prosi o 
następne inwestycje.  
 
Radna Renata Palczewska powiedziała, że wstrzymała się dzisiaj od głosowania w 
sprawie wiatraków z uwagi na to, że ma pewien niedosyt związany z powiadamianiem 
mieszkańców, przekazywanymi im informacjami. Radna zdaje sobie sprawę, że 
wszelkie dokumenty dotyczące planu są dostępne na stronie internetowej gminy, ale 
nie każdy z mieszkańców ma możliwość dostępu do internetu. 
Zapytała, czy byłoby problemem, aby przed podjęciem uchwał w sprawie wiatraków 
powiadamiać np. przez sołtysów mieszkańców których plan dotyczy,  że takie uchwały 
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będą podejmowane. Radni wówczas, po konsultacjach z mieszkańcami, mogliby z 
czystym sumieniem takie uchwały podejmować.  
 
Do wypowiedzi radnej Renaty Palczewskiej odniósł się kierownik referatu rolnictwa, 
ochrony środowiska i gospodarki przestrzennej – Zdzisław Chojnacki.  
Powiedział, że sprawy dotyczące planowania przestrzennego są sprawami trudnymi, 
procedury są skomplikowane. Natomiast chciał uspokoić radną, że w postępowaniu 
dotyczącym opracowania planu zagospodarowania przestrzennego takie 
powiadomienia się odbywają, jest to wymóg ustawowy. Czyli w całym postępowaniu 
jest obowiązek powiadomienia mieszkańców poprzez obwieszczenia w danej 
miejscowości  przez sołtysów o wyłożeniu projektu planu do publicznego wglądu i o 
dyskusji publicznej. 
 
Radna Renata Palczewska powiedziała, że plan był wyłożony w maju, a przyjęty został 
dzisiaj, czy byłby problem gdyby sołtysi powiadomili mieszkańców, że rada podejmuje 
działania zmierzające do podjęcia uchwały które ich dotyczą.    
Pan Zdzisław Chojnacki poinformował, że opóźnienia w podejmowaniu uchwał 
zatwierdzających plany wynikają z tego, że rada zdecydowała, iż tematy dotyczące 
planowania przestrzennego w kwestii wiatraków będą omawiane w miesiącu wrześniu. 
Później termin jeszcze przesunął się o tydzień, co w konsekwencji spowodowało, że 
plan został przyjęty dopiero na dzisiejszej sesji.  
 
Przewodniczący zwrócił się do sołtysów miejscowości których plan dotyczy, a 
mianowicie Sołtysa Sołectwa Tawęcino i Sołtysa Sołectwa Karlikowo Lęborskie o 
opinię w powyższej sprawie.  
 
Sołtys sołectwa Tawęcino - Krystian Chrzanowski powiedział, że odbyło się spotkanie 
z mieszkańcami Sołectwa Tawęcino i po przekazaniu informacji gdzie mają powstać 
wiatraki, w jakiej ilości, miej więcej kiedy jest planowane ustawienie wiatraków, o jakiej 
mocy, większość mieszkańców obecnych na spotkaniu wypowiedziała się za 
postawieniem na terenie sołectwa wiatraków.  
 
Następnie w sprawie wypowiedział się Sołtys Sołectwa Karlikowo Lęborskie – Ryszard 
Krygowski. Powiedział, że rozmowy w tym temacie trwają już od dłuższego czasu. 
Sołtys nie rozumie całej tej sytuacji, czy niezadowolenie lokalnej społeczności będzie 
miało wpływ na decyzję którą podejmie rada. Było niezadowolenie mieszkańców 
odnośnie likwidacji szkoły w Tawęcinie, zbierane były podpisy i  nie było żadnej reakcji, 
szkoła została zlikwidowana.      
 
Sołtys Krystian Chrzanowski dodał, iż głupotą byłoby nie przyjęcie tej uchwały z tego 
względu, że w gminie graniczącą z ich miejscowością, praktycznie na ich terenie, w 
ich krajobrazie powstało 30 wiatraków i mieszkańcy Tawęcina nic z tego nie mają. To 
dlaczego nie mieliby wyrazić zgody, aby powstało tam jeszcze 10 wiatraków i  czerpać 
z tego korzyści.  
 
Do wypowiedzi Sołtysa odniosła się mieszkanka Wilkowa Nowowiejskiego. 
Powiedziała, że była w Tawęcinie, chciała zobaczyć jak ta wieś wygląda. Wieś jest 
przepiękna, ludzie maja piękne domy, ogrody, a wjeżdżając do miejscowości nie widzi 
się wiatraków. Jeżeli powstaną tam wiatraki przy domach, to będzie rezerwat, to będzie 
gehenna. 
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Poparła wypowiedz sołtys z Karlikowa Lęborskiego. Podkreśliła, że wszyscy 
mieszkańcy Wilkowa Nowowiejskiego podpisali się przeciwko wiatrakom, nie tak jak 
mówi radna z tego terenu, że 40 procent mieszkańców jest za, a 60 procent przeciwko 
powstaniu wiatraków.  
 
Do wypowiedzi Sołtysa z Tawęcina odniósł się również Pan Stanisław Ponomarenko. 
Powiedział, że jest zaskoczony wypowiedzią sołtysa. Rozmawiał z mieszkańcami 
Tawęcina i są oni przeciwni wiatrakom. Niektórzy nie wiedzieli gdzie mają powstać 
wiatraki.    
Rozmawiał również z mieszkańcami Wojciechowa. Tam sytuacja wygląda tak, że tylko 
część mieszkańców zadowolona jest z wiatraków. Ta część która ma z tego korzyści. 
Pan Ponomarenko uważa, że mieszkańcy powinni wiedzieć o wszystkim co się dzieje 
na ich terenie. Informacje takie powinny docierać do mieszkańców.  
 
Następnie głos zabrała mieszkanka Wilkowa Nowowiejskiego. Chciała odnieść się do 
wypowiedzi radnej, które miało miejsce na spotkaniu w sprawie wiatraków, otóż jakie 
powstaną inwestycje gdy będą wiatraki, że to przyciągnie inwestorów.  
Zapytała, czy radni byli w Wojciechowie. Zachęca żeby tam pojechać, bo jej zdaniem 
jest tam jeden wielki rezerwat, gehenna, tam nic nie powstanie, bo nie będzie ludzi. 
Ludzie stamtąd będą się wyprowadzać, ale nie starsi ludzie, tylko ludzie młodzi. 
 
Do powyższej wypowiedzi odniosła się radna Urszula Sech, która zwróciła się do Pani 
z Wilkowa Nowowiejskiego, aby wypowiedzi innych uczestników spotkania nie 
wkładać w usta radnej, bo gdyby uważnie przysłuchiwała się dyskusji, to w tej chwili 
nie mówiłaby takich rzeczy.  
 
Z kolei mieszkanka Lubowidza poinformowała o utworzeniu Stowarzyszenia 
„Dziedzictwo i Rozwój Lubowidza”. Głównym zadaniem Stowarzyszenia będzie 
dbałość o to, aby sama miejscowość Lubowidz i tereny przyległe rozwijały się. W 
statucie Stowarzyszenia będzie również dbałość o ochronę środowiska naturalnego i 
otoczenia.  
Chcieliby powrócić do sprawy cmentarza. Głosowanie radnych w miesiącu sierpniu br., 
kiedy rada przegłosowała, że nie jest zainteresowana zamianą gruntu na którym 
znajduje się nieczynny cmentarz w Lubowidzu,  do końca nie załatwiło sprawy. W 
dalszym ciągu są podejmowane działania mające na celu przywrócenie pochówku w 
Lubowidzu. Okazuje się, że na ostatnim zebraniu wiejskim w Mostach był 
podejmowany ten temat, mieszkańcy byli o tym oficjalnie poinformowani, było to 
punktem porządku zebrania.  
Mieszkanka Lubowidza zwróciła się do radcy prawnego z zapytaniem, czy jakiekolwiek 
wnioski, które są formułowane przez mieszkańców jednego sołectwa i dotyczące 
przeznaczenia gruntów w innym sołectwie mogą być prawnie poddawane głosowaniu 
przez radę gminy. 
 
Radca prawny wyjaśnił, że Sołectwa mają określony status prawny, mają swoje 
statuty, mają swoje kompetencje. Z głosami mieszkańców rada gminy powinna się 
liczyć i po to ta instytucja funkcjonuje. Radca prawny nie zna szczegółów sprawy, nie 
sądzi jednak, aby tego typu inicjatywy miały jakąkolwiek moc sprawczą i mogły 
doprowadzić skutecznie do jakiegokolwiek przeznaczenia gruntów w innym sołectwie.  
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Mieszkanka Lubowidza zwróciła się również z zapytaniem do Wójta, czy w ostatnim 
czasie Wójt proponował księdzu inny teren pod lokalizację cmentarza.  
 
Wójt odpowiedział, że proboszcz wystąpił o wskazanie terenu. Jedyny grunt,  który 
można by przeznaczyć pod lokalizację cmentarza znajduje się na Rybniku.  
Wójt zaproponował, aby strony zainteresowane spotkały się i spróbowały wspólnie 
rozwiązać problem.  
 
Mieszkaniec Lubowidza powiedział, że mieszkańcy chcieliby usiąść do wspólnych 
rozmów. Nie chcą się kłócić, na forum publicznym roztrząsać sprawę. Determinacja 
ich jest tak wielka, że są skłonni prywatnie złożyć się i kupić taką ziemię jaka będzie 
odpowiadała księdzu, w zamian za to, żeby zostawił w spokoju teren na którym 
znajduje się nieczynny cmentarz w Lubowidzu.  
 
Wójt spróbuje takie spotkanie w urzędzie zorganizować.  
 
Ponieważ wyczerpany został porządek obrad o godz. 16.10 Przewodniczący 
Rady Gminy ogłosił zamknięcie obrad. 
 
Protokółowała : 
E.Szymankiewicz 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


